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   Utdragsbestyrkande: 
    

 

Nämnd Trygghets- och delaktighetsberedning  
   

Offentligt sammanträde Nej  
   

Sammanträdesdag 22 april 2021 
 

 

   
Tid och plats Klockan 17:00-20:00, A-salen/Distans  

   
 Ledamöter Frånvarande  

följande paragrafer 
Tjänstgörande  
ersättare 

 Beslutande  Ingalill Söderberg (DP), 
Ordförande 

 
 

 

 Nicolas Holst (M)   
 Rasmus Lenefors (S)   
 Vakant (M) Samtliga Caroline Örtholm (M) §1-§6 

och Lars Höglund (M) §6-
§11 

 Bengt Sundbaum (C)   
 Madeleine Svensson (L)   
 Kjell Vingmyr (KD) Samtliga Marlene Antonsson (KD) 
 Lars Björkman (HP)   
 Nathalie Åkesson (S)   
 Nujin Alacabek (V)   
 Frida Andersson (MP)   
 Ann Clewett (SD) Samtliga Alexandra Ghialamas (SD) 

§1-§6 och Christian Stulen 
(HP) §6-§11 

 
 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Tomas Selin (C), Per Johansson (L), Lars Andersson (DP), Pran Malhotra (S), 
Britt Flodetorp (S), Ayse Balci (V), Louise Rollins (MP) 
 
Samtliga ledamöter förutom ordföranden deltar digitalt vid sammanträdet. 

 
Övriga närvarande Se nästa sida 

 
Utses att justera Rasmus Lenefors (S) 

   
Justeringens tid Torsdag den 6 maj 2021 Paragrafer 1-11 

   
Underskrifter   

 Nathalie Persson  
 Sekreterare 

 

 

 Ingalill Söderberg  
 Ordförande 

 

 

 Rasmus Lenefors  
 Justerande  
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 Trygghets- och delaktighetsberednings sammanträde den 22 april 2021 

Övriga närvarande 
Jan Dagquist, Polisen 
 
Nathalie Persson, nämndsekreterare 
Axel Wettergren, IT-drifttekniker* 
 
Robert Johansson, sektionschef* 
Ester Andreasson, tillförordnad sektionschef* 
Patrik Forshage, biträdande kommundirektör 
Catarina Klockerud, tillförordnad chef trygghets- och säkerhetssektionen* 
Vanja Zouzouho Möller, utvecklingsledare 
Shanna Abas, utvecklingsledare* 
Marcel Moritz, utvecklingsledare 
Reine Berglund, Polisen 
 
*: närvarar fysiskt, övriga på distans. 
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BEVIS  
om justering av Trygghets- och delaktighetsberedning 
protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Trygghets- och delaktighetsberedning har sammanträtt den 22 april 2021 

Protokollet har justerats den  6 maj 2021 

Anslaget sattes upp den 7 maj 2021 

Anslaget tas ner den 29 maj 2021 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  28 maj 2021 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Registrator, Kommunstyrelsens förvaltning, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Trygghets- och delaktighetsberedning 22 april 2021 § 1   
    
    

 
 
 

Godkännande av dagordning  
 
Trygghets- och delaktighetsberednings beslut 
Föredragningslistan godkänns. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Trygghets- och delaktighetsberedning 22 april 2021 § 2   
    
    
 

 
 

Anmälan av jäv  
 
Inget jäv anmäls. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Trygghets- och delaktighetsberedning 22 april 2021 § 3   
    
    
 

 
 

Uppföljning av internationella kvinnodagen  
 
Trygghets- och delaktighetsberednings beslut 
Trygghets- och delaktighetsberedningen har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Vanja Zouzouho Möller, utvecklingsledare, informerar om uppföljning av 
internationella kvinnodagen den 8:e mars. Tidigare år har det varit fysiska aktiviteter i 
samband med den 8:e mars tillskillnad från i år. Detta år har de haft större 
uppmärksamhet på sociala medier än tidigare år. Det har varit både positiva och 
negativa kommentarer om kampanjen. Ungdoms- och kvinnojourer har gått ut med 
kampanjen på sina sociala medier, vilket har fått positiv respons. 
  
Framgångsfaktorer med kampanjen detta år är samverkan man haft med andra 
aktörer. Utmaningar var att man inte kunde ha någon fysisk aktivitet och även vädret 
som gjorde att upphängningar blåste ned. Lärdomarna efter detta är att samverkan och 
spridning är av stor vikt. I framtiden vill man skapa samarbete med att sprida 
budskapet genom socialförvaltningen och kultur- och fritidsförvaltningen, samt 
dialog med olika jourer om hur man kan förbättra spridning till nästa år. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Ingalill Söderberg (DP), Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek 
(V), Shanna Abas, utvecklingsledare, Nicolas Holst (M), Tomas Selin (C) och 
Alexandra Ghialamas (SD). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  8 (16) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Trygghets- och delaktighetsberedning 22 april 2021 § 4   
    
    
 

 
 

Beredningen får ta del av exempel på hur förvaltningarna 
arbetar med jämlik styrning (kartläggningen covid-19)  
 
Trygghets- och delaktighetsberednings beslut 
Trygghets- och delaktighetsberedningen har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Vanja Zouzouho Möller, utvecklingsledare, informerar om hur förvaltningarna 
arbetar med jämlik styrning: 
 

- Organisering för jämlik krishantering. 
- Jämlik styrning i analys och planering. 
- Kompensatoriska insatser utifrån omotiverade skillnader. 
- Jämlik information och kommunikation. 
- Samarbete med frivilliga organisationer och religiösa samfund. 

  
Det har gjorts en studie kring hur samverkan med kommunen sett ut under covid-19, 
hur den fungerat och vilken upplevelse civilsamhället haft av pandemins påverkan på 
Huddingebornas livsvillkor. Övergripande resultat av pandemin är följande: 
 

− Redan sårbara individer har blivit ännu mer utsatta. 
− Ökad isolering i pandemins spår. 
− Ökat digitalt utanförskap. 

 
Nästa steg är att sprida studiens resultat inom ramen för kommunens övergripande 
pandemi-utvärdering, identifiera vilka delar som ska tas om hand av centrala 
krisstaben och linjen – sociala utmaningar i pandemins spår och förbättra samverkan 
med civilsamhället. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Ingalill Söderberg (DP). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Trygghets- och delaktighetsberedning 22 april 2021 § 5   
    
    
 

 
 

Beredningen informeras om kommunens insatser mot 
segregation  
 
Trygghets- och delaktighetsberednings beslut 
Trygghets- och delaktighetsberedningen har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Marcel Moritz, utvecklingsledare, informerar om satsning mot segregation. Vill man 
ha högre effekter av insatser måste en insats oftast pågå under en längre tid. Insatser 
kan till exempel vara trygghetsinsatser med kameror och belysning, skola och arbete. 
Andra specifika insatser som har gjorts inom kommunen har varit öppna 
fritidsaktiviteter, IPS, språkutveckling i skolan, fördela nyanlända elever till olika 
skolor och studier för samhällsplanering och översiktsplan. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Ingalill Söderberg (DP), Shanna Abas, utvecklingsledare, Nujin 
Alacabek (V), Nicolas Holst (M) och Rasmus Lenefors (S). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Trygghets- och delaktighetsberedning 22 april 2021 § 6

Diarienummer KS-2021/307.173 

Uppföljning av Program för trygghet och säkerhet 2018-2021 
avseende 2020 

Trygghets- och delaktighetsberednings beslut 
Trygghets- och delaktighetsberedningen föreslår kommunstyrelsen att besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Uppföljningen av ”Program för trygghet och säkerhet 2018–2021”, enligt bilaga 1 till 
kommunstyrelsens tjänsteutlåtande daterat den 17 februari 2021, godkänns. 

Sammanfattning 
Det övergripande målet i ”Program för trygghet och säkerhet 2018–2021” är att 
Huddinge ska vara en trygg och säker kommun för alla som bor, verkar och vistas 
där. Detta mål bryts ned till övergripande delmål för vart och ett av de fem 
ansvarsområden som programmet är indelat i. 

Trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete: 
- Skydd mot olyckor
- Krisberedskap
- Civilt försvar
- Internt skydds- och säkerhetsarbete

Målen i programmet gäller för perioden 2018–2021 och den årliga uppföljningen 
avser det arbete som bidragit till att uppfylla de underliggande målen som beskrivs 
under vart och ett av de fem ansvarsområdena. 

I bifogad rapport redovisas även uppföljningen av riktlinjerna gällande 
klotterrelaterad skadegörelse respektive arbetet med att förebygga och förhindra 
våldsbejakande extremism. 

Trots den extra ordinära situation som gällt det gånga året gick arbetet under 2020 
framåt och förvaltningen bedömer att målen för arbetet med trygghet och säkerhet 
kommer att nås under programperioden. Då pandemin fortsätter påverka kommunen 
under 2021 behöver åtgärderna för att nå målen i programmet vara flexibla och kunna 
anpassas till rådande situation. I det sammanhanget är det också viktigt att åtgärderna 
bejakar kommunens arbetet med social hållbarhet och att det finns ett tydligt 
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barnperspektiv, dvs. att barnens perspektiv och deras behov av trygghet och trivsel 
har försökt att fångas genom de åtgärder som prioriteras. 
 
Överläggning 
Catarina Klockerud, t.f. säkerhetschef, informerar om ärendet. 
 
I ärendet yttrar sig även Tomas Selin (C), Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek (V), 
Alexandra Ghialamas (SD) och Ingalill Söderberg (DP). 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S), anmäler protokollsanteckning, se bilaga 6.1 i detta protokoll. 
Nujin Alacabek (V), anmäler protokollsanteckning, se bilaga 6.2 i detta protokoll. 
Frida Andersson (MP), anmäler protokollsanteckning, se bilaga 6.3 i detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Trygghets- och delaktighetsberedning 22 april 2021 § 7   
    
    
 

 
 

Information från polisen  
 
Trygghets- och delaktighetsberednings beslut 
Trygghets- och delaktighetsberedningen har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Reine Berglund, gruppchef på polisen, informerar om Vårbynätverket. Många i 
Vårbynätverket sitter för närvarande häktade för ett antal brott. Det är många 
ungdomar som medverkar i Vårbynätverket, det är ungdomar från åldrarna 12-13 år. 
Det finns en tydlig hierarki inom nätverket. Det handlar om brott såsom människorov, 
mord, vapenbrott och narkotikabrott. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Ingalill Söderberg (DP), Nujin Alacabek (V), Rasmus Lenefors 
(S), Pran Malhotra (S), Christian Stulen (HP), Frida Andersson (MP), Ayse Balci (V), 
Louise Rollins (MP), Jan Dagquist, kommunpolis. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
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Information om arbetet utifrån samverkans överenskommelse 
mellan kommun, lokalpolis och Södertörns 
brandförsvarsförbund  
 
Trygghets- och delaktighetsberednings beslut 
Trygghets- och delaktighetsberedningen har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Catarina Klockerud, t.f. säkerhetschef, informerar om arbetet utifrån samverkans 
överenskommelse mellan kommun, lokalpolis och Södertörns brandförsvarsförbund.  
 
De prioriterade samverkansområdena är följande: 

- Barn och unga 
- Narkotika/ANDTS 
- Trygghet i offentlig miljö 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Trygghets- och delaktighetsberedning 22 april 2021 § 9   
    
    
 

 
 

Information om trygghetsdialoger  
 
Trygghets- och delaktighetsberednings beslut 
Trygghets- och delaktighetsberedningen har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Shanna Abas, utvecklingsledare, informerar om trygghetsdialoger. Det var 26st som 
närvarade på gårdagens trygghetsdialog, men man trodde att fler skulle närvara. 
Nackdelen med trygghetsdialogerna numera är att man inte kan vara fysiskt i Vårby 
och prata med medborgarna direkt. Det kommer göras en utvärdering av 
trygghetsdialogerna och se om det är något man kan utveckla framöver och när man 
kan börja ha fysiska träffar igen. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Ingalill Söderberg (DP). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Trygghets- och delaktighetsberedning 22 april 2021 § 10   
    
    
 

 
 

Trygghetsmiljonerna  
 
Trygghets- och delaktighetsberednings beslut 
Trygghets- och delaktighetsberedningen har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Catarina Klockerud, t.f. säkerhetschef, informerar om trygghetsmiljonerna, att de 
fördelas ut utifrån det politiken har bestämt, samt vad de går till. De olika insatserna 
som pengarna går till är trygghetskameror på offentliga platser, trygghetsvärdar och 
trygghet i den offentliga miljön. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek (V) och Pran Malhotra (S) 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S), anmäler protokollsanteckning, se bilaga 10.1 i detta protokoll. 
Nujin Alacabek (V), anmäler protokollsanteckning, se bilaga 10.2 i detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Trygghets- och delaktighetsberedning 22 april 2021 § 11   
    
    
 

 
 

Övriga frågor  
 
Trygghets- och delaktighetsberednings beslut 
Trygghets- och delaktighetsberedningen har behandlat den övriga frågan. 

 
Sammanfattning 
 

• Fråga om Vårbynätverket anmäld av Rasmus Lenefors (S): 
Hanteras under §7 i detta protokoll.  

  
 



Huddinge kommun 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 
2021-04-22 

PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 6: Uppföljning av Program för trygghet och 
säkerhet 2018-2021 avseende 2020 

Den pågående coronapandemin har slagit hårt mot hela vårt samhälle. Vi har 
alla, enskilda människor såväl som samhällsviktiga verksamheter, behövt vidta 
åtgärder för att minska smittspridningen, skydda riskgrupper och i förlängningen 
rädda liv.  

Under dessa svåra förhållanden har ovärderliga insatser utförts av polis, 
räddningspersonal, föreningsledare och ideella krafter som har bidragit till att 
öka tryggheten i Huddinge. Vi vill börja med att uttrycka vår tacksamhet för 
detta. Vi vill också tacka de tjänstepersoner på kommunstyrelsens förvaltning 
som under det gångna året har arbetat för att Huddinge ska bli en tryggare, mer 
jämlik och mer inkluderande kommun att bo och verka i. Det viktiga och 
konstruktiva arbete som under 2020 har skett över partigränserna för att 
Huddinge ska kunna klara sig så bra som möjligt genom pandemin förtjänar 
också att framhållas.  

Huddinge är i många avseenden en trygg och säker kommun att bo, leva och 
verka i. Flera bra rutiner och strukturer finns också på plats för att öka 
tryggheten. Bland dem kan nämnas en god samverkan med lokalpolisen, 
medborgardialoger i de olika kommundelarna, kamera- och väktarbevakning, och 
sommarjobbssatsningen Unga för orten. När vi nu följer upp kommunens 
Program för trygghet och säkerhet vill vi samtidigt göra några noteringar.  

Det finns idag tre tungt kriminella nätverk etablerade i Huddinge: i Flemingsberg, 
Länna och Vårby. Konsekvenserna av detta är allvarliga.  

De senaste åren har Huddinge drabbats av ett flertal skjutningar och våldsdåd 
med sprängmedel inblandade. Det har skett både i de områden där de kriminella 
nätverken har sin bas såväl som i andra delar av Huddinge. Ofta har 
narkotikahandeln – och de ekonomiska skulder och rivalitet mellan olika gäng 
som följer därav – varit skälet till de våldsamma och ibland dödliga 
uppgörelserna.  

Bilaga 6.1



Arbetet för att bekämpa brottslighet och öka tryggheten inkluderar satsningar på 
såväl polisen som på rättsväsendet. Men inte minst handlar det om det 
förebyggande arbetet där kommunen utgör en nyckelaktör. Socialdemokraterna 
vill att kommunen ska ta ett större ansvar för det brottsförebyggandet arbetet 
genom att införa en trygghetsfond, vilket vi också har föreslagit i en motion.   
 
Syftet med att inrätta en trygghetsfond är att möjliggöra permanent finansiering 
för Huddinges brottsförebyggande arbete och därigenom stärka arbetet mot 
kriminalitet. Det sker genom att kommunen varje år avsätter medel för 
brottsförebyggande och trygghetsskapande insatser och åtgärder som 
kommunens nämnder och bolag kan ansöka om. En trygghetsfond skulle kunna 
fördela resurser till både social brottsprevention i form av exempelvis 
nattvandring, trygghetsvärdar och fritidsaktiviteter, och situationell 
brottsprevention som trygghetskameror, belysning, kapa buskage och öka 
tryggheten i den offentliga miljön. 
 

En trygghetsfond ska inte ses som svaret på alla de utmaningar kopplat till 
otrygghet och brottslighet som Huddinge står inför. För att bygga en långsiktigt 
trygg kommun behöver även flera andra åtgärder vidtas. Det handlar framför allt 
om att vi ska ha en skola där alla elever klarar kunskapskraven och att Huddinges 
unga ska erbjudas en meningsfull fritid och ett rikt föreningsliv. Det minskar 
riskerna för att hamna snett och i värsta fall dras in i kriminalitet. En 

trygghetsfond skulle utgöra ett viktigt komplement till det här arbetet och 
möjliggöra fler aktiva insatser för att öka tryggheten och säkerheten i 
kommunen.  
 
För Socialdemokraterna  
 
 
 
Rasmus Lenefors  Nathalie Åkesson  
 
 
 
Pran Malhotra (suppleantyttrande) Britt Flodetorp (suppleantyttrande) 



Huddinge kommun 
Trygghet- och  
delaktighetsberedningen 
2021-04-22 

Protokollsanteckning 

Ärende 6: Uppföljning av Program för trygghet och säkerhet 2018–
2021 avseende 2020 

Vi välkomnar det övergripande programmet för trygghet och säkerhet eftersom det 
lägger fast vilket ansvar kommunen har för kommunmedborgarnas säkerhet och 
trygghet. Vi menar därför att det är viktigt att det sätts upp mål för verksamheten i 
kommunens verksamhetsområden för att det ska kunna följas upp och arbetet för 
trygghet och säkerhet ska kunna stärkas och utvecklas.  

Trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete 

Det som skapar otrygghet är ofta kriminalitet eller den upplevda risken att utsättas för 
kriminella handlingar. Här har kommunen ett stort ansvar för att arbeta 
brottsförebyggande och trygghetsskapande. I det brottsförebyggande arbetet är det 
även viktigt att insatser gör tillsammans med andra myndigheter, som t.ex. 
kriminalvården för att förhindra återfall i brott. För att brottsoffren även ska känna 
trygghet är det kommunens skyldighet att se till att de får stöd och hjälp och skydd för 
att inte på nytt utsättas för hot och våld. Det är också bra att barnperspektivet nu lyfts 
fram i alla delar. 

När man talar om trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete glöms det ofta 
bort att många brott begås i hemmet i form av våld i nära relationer, inte minst den 
senaste tiden har vi kunnat ta del av hur allvarligt läget är när det gäller mäns våld 
mot kvinnor. I början av april 2021 blev en kvinna dödad av sin partner inför deras 
gemensamma småbarn och det fanns grannar som hade uppmärksammat både 
brottet, men även sett tidigare signaler på att kvinna var utsatt, dock utan att agera. 
Även om vi tycker att en gemensam ”gerilla”kampanj med olika aktörer som jobbar 
med dessa frågor är bra, så menar vi att det behöver tas ett tydligare kraftgrepp mot 
mäns våld mot kvinnor. I tjänsteutlåtandet saknar vi en beskrivning på hur kommunen 
har arbetat med våld i nära relationer och hedersrelaterat våld-och förtyck, trots att 
det står med som ett av de prioriterade områden i trygghetsprogrammet. Vi måste 
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också satsa på information och utbildning av personal i kommunens olika 
verksamheter så att de kan identifiera när det förekommer misstanke om våld och 
vilka åtgärder de kan vidta. Inte minst gäller det hedersrelaterat våld och förtryck. 

Vi är övertygade om att en förutsättning för att förhindra ungdomskriminalitet är att 
alla ungdomar har tillgång till en bra och likvärdig skola, men även en meningsfull 
fritid. Att göra offensiva satsningar på dessa verksamheter är en bra investering för 
att förhindra att ungdomarna dras in i kriminalitet och missbruk. Så länge vi har ett 
ojämlikt samhälle med stora klasskillnader kommer ungdomar att hamna i 
utanförskap och hopplöshet utan några framtidsutsikter och är då mottagliga för att 
ansluta sig till kriminella nätverk. Genom att stödja föreningslivet både ekonomiskt 
och administrativt och uppmuntra dem att vända sig till ungdomar som är riskzonen 
kan kommunen göra ett bra brottspreventivt arbete. För att både yngre och äldre 
ungdomar som har hamnat snett ska kunna gå tillbaka till ett att leva ett liv utanför 
den kriminella sfären, behöver kommunen ha en fungerande avhopparverksamhet 
med egen budget. Här flaggar även Polisen för att resurserna inte räcker till. I vår 
budget satsar vi 5 mnkr på en Socialinvesteringsfond utöver koalitionens budget för 
förebyggande arbete, bostadssociala ändamål och trygghetsfrågor. 

 
Det är bra att man betonar att det trygghetsskapande och brottspreventiva arbetet 
ska vara levande i samhällsbyggnadsprocessen. Feministisk stadsplanering är en 
metod för att minska otryggheten i olika kommundelar. Vad det handlar om är i 
praktiken att ha ett feministiskt perspektiv vid byggandet av nya områden och vid 
upprustning eller omplanering av redan befintliga områden. Att ha ett feministiskt 
perspektiv innebär att alla, oavsett ålder, kön, etnicitet eller sexualitet, ska kunna 
känna sig trygga i det offentliga rummet, på våra gator och torg, på våra gång- och 
cykelvägar och i våra parker. Feministisk stadsplanering finns i dagsläget i 
projektform i Göteborg och Malmö och det rödgröna styret i Stockholm driver ett 
arbete för ett tryggare Husby där feministisk stadsplanering är grunden. VI menar att 
Huddinge kommun ska lära av sig av dessa projekt. Feministisk stadsplanering 
innebär inte bara trygghet för kvinnor utan för alla. Vänsterpartiet satsar 2 mnkr på 
feministisk stadsplanering i sin budget. 

Det är viktigt att vi i Huddinge arbetar målmedvetet mot våldsbejakande extremism. 
Vi måste se över vilka föreningar vi ger kommunalt stöd och vi måste reagera kraftigt 
när exempelvis nazister hissar sin flagga i Demokratiparken utanför vårt kommunhus 
och när högerextrem propaganda börjar dyka upp i olika områden.  
 
Ett dokument som nämns i förslaget till program för säkerhet och trygghet är 
kommunens klotterpolicy. Vänsterpartiet har tidigare lyft upp att det inte finns ett 
bevisat samband mellan en nolltolerans mot graffitti som konstform och minskad 
skadegörelse och klotter. Därför menar vi att kommunen bör ompröva sin nolltolerans 
för att se om inte lagliga graffitiväggar skulle kunna vara ett alternativ.  



 
 

Nujin Alacabek            Aysegül Balci 
 

 
 
 

 



Huddinge Kommun

Trygghets- och delaktighetsberedningen 
2021-04-22
  
Protokollsanteckning 
Ärende 6: Uppföljning av program för trygghet och säkerhet 2018-2021 avseende 2020 

”Miljöpartiet är ett feministiskt parti som vill bryta ner alla diskriminerande och ohållbara 
maktstrukturer i samhället. Vi välkomnar därför att det första som nämns angående Huddinge 
kommuns trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete är ”våld i nära relationer, 
hedersrelaterat våld och förtryck, hatbrott samt arbete mot våldsbejakande extremism.”

Så inledde vi vår protokollsanteckning vi lämnade in förra året i detta ärende avseende 2019. 
Tyvärr måste vi även i år påtala samma sak:

”Dock är det störst risk för kvinnor att utsättas för våld i hemmet av någon de har eller har haft en 
nära relation till. Det är därför en viktig jämställdhetsfråga att fokusera på att kvinnor och barn ska 
kunna känna sig trygga i hemmet. Tyvärr kan vi i uppföljningen av programmet inte utläsa vad som 
gjorts i denna fråga. Trots att det står som tydligt ansvarsområde ser vi i uppföljningen att det 
fokuserats på brott som sker utomhus, inte brott som främst drabbar kvinnor.”

Med förhoppning om att nästa år få information i uppföljningen avseende 2021 om åtgärder mot 
våld i nära relationer, hedersrelaterat våld och förtryck och hatbrott.

En åtgärd för trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete som nämns specifikt är dock 
kamerabevakning utomhus i Grantorp. Brås studie ”Fungerar kamerabevakning 
brottsförebyggande?” kommer fram till att ”Resultaten visar att kamerabevakning sammantaget 
gett statistiskt signifikanta brottsförebyggande effekter på
• brott mot fordon, egendomsbrott och narkotikabrott, men inte på våldsbrott och 
ordningsstörningar.
• bilparkeringar och i bostadsområden, men inte i centrumkärnor, kollektivtrafik eller särskilda 
bostadsområden med flerfamiljshus.” Då är det en märklig prioritering från kommunen att 
kamerabevaka centrumkärna och bostadsområde med flerfamiljshus där narkotikabrott lätt kan 
utföras där det inte finns kameror men våldsbrott och ordningsstörningar inte kommer förhindras. 
Vi anser att det är fel att Huges hyresgäster ska behöva finansiera kameror då det inte är något 
som direkt ökar trivseln för dem. 

För Miljöpartiet de gröna 
Frida Andersson
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PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 10: Trygghetsmiljonerna 

Huddinge är i många avseenden en trygg och säker kommun att bo, leva och 

verka i. Flera bra rutiner och strukturer finns också på plats för att öka 
tryggheten. Bland dem kan nämnas en god samverkan med lokalpolisen, 
medborgardialoger i de olika kommundelarna, kamera- och väktarbevakning, och 
sommarjobbssatsningen Unga för orten. Samtidigt finns det flera anledningar till 
att det brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet i Huddinge behöver 
intensifieras.  

Det kanske mest påtagliga skälet är att det idag finns tre tungt kriminella nätverk 
etablerade i Huddinge: i Flemingsberg, Länna och Vårby. Konsekvenserna av 
detta är allvarliga.  

De senaste åren har Huddinge drabbats av ett flertal skjutningar och våldsdåd 

med sprängmedel inblandade. Det har skett både i de områden där de kriminella 
nätverken har sin bas såväl som i andra delar av Huddinge. Ofta har 
narkotikahandeln – och de ekonomiska skulder och rivalitet mellan olika gäng 
som följer därav – varit skälet till de våldsamma och ibland dödliga 
uppgörelserna.  

Arbetet för att bekämpa brottslighet och öka tryggheten är därför viktigt och 
behöver bedrivas brett. Det inkluderar satsningar på såväl polisen som på 
rättsväsendet. Men inte minst handlar det om det förebyggande arbetet där 
kommunen utgör en nyckelaktör.  

Samtidigt har Huddinge sedan länge saknat finansiering för brottsförebyggande 
och trygghetsskapande åtgärder. Avsaknaden av detta försvårar och i vissa fall 
motverkar den kommunala brottspreventionen men underlättar för kriminella 
strukturer. 

Till de förslag som lämnades in till kommunfullmäktige för 2021 års mål och 
budget fanns det både i den moderatledda koalitionens budgetunderlag som i 
Socialdemokraternas förslag till budget specifika satsningar på ökad trygghet och 
trivsel motsvarande totalt 10 mnkr vardera. Det finns alltså bred politisk samsyn 
kring att insatser för ökad trygghet och trivsel i kommunen behövs.  
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Det som framför allt skiljde de olika förslagen åt var varifrån dessa medel skulle 
tas. Den moderatledda koalitionen finansierade sitt förslag genom att göra ett 
vinstuttag från kommunens bostadsbolag Huge Bostäder. Det är vi 
socialdemokrater kritiska till.  
 
Huge Bostäder ska givetvis ta ett ansvar för att deras bostäder, lokaler och 
områdena de ligger i ska vara trygga och trivsamma. Men det är inte rimligt att 
det ska vara Huge Bostäders hyresgäster som bekostar investeringar i ökad 
trygghet och brottsförebyggande åtgärder runtom i kommunen. Vi menar att 
Huddinge kommun istället behöver prioritera att finansiera ett långsiktigt 
trygghetsskapande arbete. I vårt budgetförslag avsatte vi därför 10 mnkr till att 
inrätta en trygghetsfond.  
 
Syftet med att inrätta en trygghetsfond är att möjliggöra permanent finansiering 
för Huddinges brottsförebyggande arbete och därigenom stärka arbetet mot 
kriminalitet. Det sker genom att kommunen varje år avsätter medel för 
brottsförebyggande och trygghetsskapande insatser och åtgärder som 
kommunens nämnder och bolag kan ansöka om. En trygghetsfond skulle kunna 
fördela resurser till både social brottsprevention i form av exempelvis 
nattvandring, trygghetsvärdar och fritidsaktiviteter, och situationell 
brottsprevention som trygghetskameror, belysning, kapa buskage och öka 
tryggheten i den offentliga miljön. 
 

En trygghetsfond ska inte ses som svaret på alla de utmaningar kopplat till 
otrygghet och brottslighet som Huddinge står inför. För att bygga en långsiktigt 
trygg kommun behöver även flera andra åtgärder vidtas. Det handlar framför allt 
om att vi ska ha en skola där alla elever klarar kunskapskraven och att Huddinges 
unga ska erbjudas en meningsfull fritid och ett rikt föreningsliv. Det minskar 
riskerna för att hamna snett och i värsta fall dras in i kriminalitet. En 
trygghetsfond skulle utgöra ett viktigt komplement till det här arbetet och 
möjliggöra fler aktiva insatser för ökad trivsel och att förebygga brott.  
 
För Socialdemokraterna  
 
 
 
Rasmus Lenefors  Nathalie Åkesson  
 
 
 
Pran Malhotra (suppleantyttrande) Britt Flodetorp (suppleantyttrande) 
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2021-04-22 

Protokollsanteckning 

Ärende 10: Trygghetsmiljonerna (info) 

Den borgerliga minoritetskoalitionen hävdar ständigt att trygghet är en av de viktigaste 
frågorna och att det är något man måste satsa på. Trots detta har man under de 
senaste åren sagt nej till såväl motioner från Vänsterpartiet som medborgarförslag för 
att öka tryggheten kvällstid genom exempelvis bättre belysning och feministisk 
stadsplanering. I Vänsterpartiets förslag till budget avsatte vi 7 miljoner kronor, utöver 
den borgerliga minoritetskoalitionens förslag, för trygghetsskapande åtgärder. Vi avsatte 
5 miljoner till detta i en social investeringsfond och 2 miljoner kronor för feministisk 
stadsplanering. Feministisk stadsplanering handlar bland annat om att få bättre 
belysning på mörka platser, färre tunnlar och viadukter, mindre kuperad terräng och fler 
bostäder i markplan. På så sätt vill vi öka trygghetskänslan för framförallt unga kvinnor i 
Huddinge.  

I detta ärende har den borgerliga minoritetskoalitionen valt att använda pengar som, om 
man vill se det krasst, inte är deras, för att öka tryggheten i kommunen. Det handlar om 
en ”värdeöverföring” från det kommunala bostadsbolaget Huge Bostäder AB till 
kommunen för bostadssociala ändamål. Vänsterpartiet menar att Huge Bostäder AB:s 
vinst ska återinvesteras i bolaget för att gå till att bygga fler billiga hyresrätter och att 
rusta upp det befintliga bostadsbeståndet. De boende i Huge Bostäder AB:s bestånd 
betalar redan kommunalskatt till Huddinge kommun. Denna kommunalskatt ska bland 
annat gå till trygghetsskapande åtgärder. Det är inte rimligt att på detta sätt använda de 
allmännyttiga hyresgästernas hyror till ändamål som kommunalskatten borde vara till 
för.  

En del av pengarna för trygghetsskapande åtgärder föreslås också gå till så kallade 
trygghetskameror. Vad det egentligen handlar om är klassiska övervakningskameror 
och vi menar därför att det är rimligare att använda det begreppet. Vidare ser vi det som 
oroande att det saknas tydliga anvisningar gällande var dessa övervakningskameror 
ska sättas upp och vilka kriterier ett område måste uppfylla för att kameraövervakas. 
Risken är väldigt stor att problemen bara förflyttar sig från ett område till ett annat och 
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man kommer inte heller åt roten till varför det finns en upplevd otrygghet i de olika 
kommundelarna. Vi menar att det i regel är bättre med förebyggande insatser och att 
Huddinges ungdomar som riskerar att hamna snett får en meningsfull fritid som 
alternativ till brottslighet. I dagsläget skulle man kunna ställa sig frågan om det är rimligt 
att Flemingsbergs ungdomar ska kameraövervakas när de umgås på gator och torg när 
det är kommunen som misslyckats med att ge dem tillbaka en fritidsgård att hänga på.  
Andra saker som är viktiga är fler arbetstillfällen, upprustning av 
miljonprogramsområdena, satsningar för att öka delaktighet och valdeltagande i 
områden där det är lågt. I Vänsterpartiets budgetförslag finns en satsning på 2 mnkr för 
att inkludera fler i den demokratiska processen, vilket saknas i koalitionens budget. 
Sammantaget behöver vi utreda och jobba med flera verktyg för att komma åt kärnan till 
varför fler känner sig otrygga i vissa av kommunens delar över andra. Det behövs en 
politik för ökad jämlikhet som för samman människor snarare än segregerar, fler jobb 
och offensiva satsningar på skolan och barn-och unga.  
 
 
Nujin Alacabek  Aysegül Balci 
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